
Mondelinge vragen fractie SP voor Vragenuur PS 18 mei 2020
Inzake brute slachting zwanenkoppel in Oostwoud.

Rondvraag
voor de vergadering Provinciale Staten van Noord-Holland  -  maandag 18 mei 2020

De fractie van SP vraagt uw aandacht voor het volgende.

Begin december 2019 verscheen een bericht over de een brute slachting op een zwanenkoppel nabij 
natuurgebied Egboetswater in Oostwoud, een kern in de gemeente Medemblik. Twee zwanen 
werden in een weiland door jagers neergeschoten. De zwanen bleken niet direct te zijn gestorven – 
na enige minuten is hen door dezelfde jagers met de hand de nek omgedraaid. Dit in aanwezigheid 
van enkele bewoners in het gebied.
De opgeroepen politie kon niets doen – de ‘papieren van de jagers’ bleken in orde en het had, 
volgens de beambten, ook geen enkele zin om aangifte te doen van de moordpartij.

De fractie van de SP stelde op 6 april jl. schriftelijke vragen over deze gebeurtenis – afgelopen week 
zijn de vragen beantwoord. De antwoorden hebben ons uitermate verbaasd en zijn ronduit 
schokkend te noemen.

Samen met onze collega’s van de Partij voor de Dieren willen we daarom de volgende vragen stellen 
aan Gedeputeerde Staten.

1. Uit de beantwoording van de vragen blijkt dat GS de wijze waarop de zwanen zijn gedood 
‘onwenselijk’ vindt. 
Welke wijze van ombrengen van zwanen zou GS wel als ‘wenselijk’ betitelen?

2. Op welke gronden mogen jagers zwanen doden? Welke regels zijn daarvoor opgesteld?

3. Er zou, in dit specifieke geval, sprake zijn van – wat men noemt – “schade aan grasland”.
Hoe valt dit te rijmen met het jaargetijde waarin het een en ander plaats vond, te weten 
begin december? 
En wie bepaalt dan dat er daadwerkelijk sprake is van dergelijke “schade”?

De beantwoording geeft ons weinig vertrouwen als we het hebben over de grip die de provincie lijkt 
te hebben op de jacht op zwanen. 

4. Wie verstrekt vergunningen voor het doden van zwanen? Welke voorwaarden zijn er voor 
het verkrijgen van een dergelijke vergunning?

5. Waarom is de provincie niet bereid om deze specifieke kwestie nader uit te zoeken?

6. In hoeverre is GS bereid de richtlijnen voor de jacht op zwanen dusdanig aan te scherpen dat 
het bijkans onmogelijk wordt om zwanen af te schieten?  Kunnen we op weg naar een 
verbod op het doden van zwanen? 
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